
Z Á P I S N I C A 
Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti 

Mestského zastupiteľstva v Nitre zo dňa 14.03.2024 na MsÚ v Nitre zasadačka č. 119 
 
Termín konania komisie: štvrtok, 14.03.2024 o 15:30 hod, miestnosť č. 119 

Program: 

1. Otvorenie, schválenie programu zasadnutia komisie  

2. Propagácia MsP v spolupráci s odborom komunikácie a propagácie (hosť: Bc. Lenka Mareková, vedúca 
odboru) 

3. Informácia k súťaži na dodávateľov/ošetrovateľov zelene (Ing. Štefan Lančarič. PhD., vedúci OŽP)  

4. Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúcich zasadnutí komisie 

5. Riešenie aktuálnych problémov v oblasti životného prostredia a verejného poriadku  

6. Rôzne (prijatá pošta, informácie z rokovania MZ, podnety členov komisie, útvarov MsÚ, a i.)  

7. Záver, ukončenie 

Zasadnutie komisie sa začalo 15:32 hod. 

Prítomní: Ing. Martina Dubaiová, Ing. Jozef Halva, PhD., prof. Ing. Viera Paganová, PhD., Ing. Jarmila 
Králová, PhD., p. František Hollý, Mgr. Miroslav Duchoň, Ing. Štefan Králik, Mgr. Marián Vetrák, MVDr. 
Róbert Rathouský 

Neprítomní, ospravedlnení:  Mgr. Ján Greššo 

Ďalej prítomní: Bc. Lenka Mareková- vedúca odboru propagácie a komunikácie, Ing. Štefan Lančarič, PhD. 
, Mgr. Jozef Gallik, PhD.– zapisovateľ Komisie ŽP 

V rámci zápisnice Komisie ŽP sú samostatne vypísané len relevantné poznámky členov, ktoré mali zásadný 
vplyv na formovanie zasadnutia. 

 

Rokovanie :  

1. Otvorenie: 
Predsedníčka komisie privítala prítomných členov komisie ŽP a vedúcich odborov prizvaných na 

spoluprácu. Zároveň členovia komisie odhlasovali navrhnutý program rokovania bez zmien. 
 
Po krátkej diskusii členovia komisie schválili program zasadnutia s návrhmi do bodu Rôzne. 
Hlasovanie: za: 9  proti: 0  zdržal sa: 0 

 
2. Propagácia MsP v spolupráci s odborom komunikácie a propagácie (hosť: Bc. Lenka Mareková, 
vedúca odboru) 
 
Pani predsedníčka na začiatok zhrnula dôvody a potreby vytvorenia komunikačného kanálu medzi Mestskou 
políciou a občanmi. Následne p. Mareková vedúca oboru komunikácie a propagácie uviedla pravidlo : „úloha 
nášho odboru spočíva v tom, že najprv to vysvetlíte nám a mi to vysvetlíme občanovi“. V rámci riešenia sa 
už pred samotným sedením stretla z niektorými členmi komisie, aby vedeli na odbore čo sa od nich očakáva 
a aby vedeli s akými návrhmi prísť. Nakoniec sa dohodlo na začatí pozvoľna „redakčným kalendárom“ 
vyhotoveným na základe obsahu Správy MsP. Zo správy sa vyberie obsah a následne z fotografií a grafík 
sa vytvorí celková správa, ktorú chceme podať občanovi v zrozumiteľnej a estetickej forme. Na účel 
predstavy ako by mali postupne pomalé kroky k zviditeľneniu práce MsP vyzerať priniesla p. Mareková 
niekoľko prezentačných blokov s názvom „Ako zlepšiť obraz Mestskej polície v Nitre u širokej verejnosti „ – 
Návrh komunikačnej stratégie siete mesta Nitra. V tejto prezentácii bol predložený Plán obsahu, ktorý zahŕňa:  

- Pravidelné informovanie o práci MsP, vizuálny obsah 
- Fotografie a videá z akcií, stretnutí z občanmi, preventívnych zákrokov atď.,  
- Zdieľanie príbehov o úspešných prípadoch vyriešených mestskou políciou 



- Odpovede na otázky a komentáre občanov 
Prezentácia okrem návrhu stratégie obsahovala aj návrh tém, rubriky čo a ako kedy robiť podľa situácie 
s následnými príkladmi vizualizácie. Aby obyvatelia pochopili lepšie prácu a príbehy budú vychádzať zo 
životných situácii.  
Hlavnou pracovnou metódou vizualizácii príspevkov ostáva edukácia obyvateľov. Vízia v najbližšom období 
je začať vybrať najpálčivejšie témy a zapracovať tak, aby celí „projekt propagácie MsP“ zastrešovala jedna 
poverená osoba. 
p. Vetrák – ponúkol pomoc pri tvorbe a príprave podkladov na základe svojich skúseností z komunikáciou 
podobného charakteru v bývalom pracovisku Policajného zboru SR.  
 
Následne prebehla voľná diskusia k možnostiam uvedenia do obehu, k vizualizáciám a k prebranje 
problematike ako takej.  
Na konci rozpravy sa všetci účastníci zasadnutia zhodli na vytvorení „mosta dôvery“, ktorá bude súčasťou 
služieb občanom mesta Nitra.  
 
Vedúca odboru komunikácie a propagácie po prebraní témy sa poďakovala za vypočutie a vecnú diskusiu 
a opustila zasadaciu miestnosť.  
 
3. Informácia k súťaži na dodávateľov/ošetrovateľov zelene (Ing. Štefan Lančarič. PhD., vedúci OŽP) 
 
3.1. – súťaž na dodávateľa - Členov komisie zaujímalo ako dopadla verejná súťaž a kedy vysúťažené firmy 
začnú s úpravou na verejnom priestranstve nakoľko sa hromadia sťažnosti občanov na neupravené plochy 
zelene. Pani predsedníčka dala slovo vedúcemu Odboru ŽP p. Lančaričovi. 
P Lančarič vysvetlil problémy s verejným obstarávaním a k dôvodom, prečo sa celý proces predlžoval. 
Zároveň poukázal na genézu celého procesu, od prípravy podkladov na verejnú súťaž a pripomienkovanie 
príslušnými odbormi, výbormi mestských častí, komisií a pod. Na jar až leto boli pripravené podklady súťaže, 
následne sa zapracovávali pripomienky a súťaž bola ukončená na konci roka 2023. V rámci lehôt došlo 
k vyhodnotení ponúk 25. januára na základe ceny. OŽP v zmysle výsledkov došlo k následnej kontrole 
splnenia podmienok určených v súťaži. Napriek upozorneniam a výzvam na doplnenie nedošlo zo strany 
niektorých uchádzačov k náprave a doplneniu požadovaných dokumentov. Z uvedeného dôvodu na 
niektorých okrskoch došlo k osloveniu na podpísanie zmluvy k údržbe účastníkov na druhom a následnom 
mieste keďže jeho predchodcovia síce ponúkli najnižšiu cenu ale nevedeli zdokladovať splnenie podmienok 
súťaže.  
Následne bolo oznámené že 8 okrskov bude mať podpísanú zmluvu na zabezpečenie údržby pozemkov 
a predpokladaný nástup prác je k 01.04.2024. Tri okrsky sa bude sťaž opakovať pretože nevyhovel žiadny 
z účastníkov súťaže.  
 
Následne prebehla diskusia k tomu ako sa niektorý výhercovia poopytovali členov komisie ako je možné, že 
pri otváraní obálok s cenovými ponukami boli prvý a následne s nimi nebola podpísaná zmluva o dielo. P. 
Lančarič následne znova zopakoval kde sa vo vyhodnotení dopustili niektorý uchádzači najčastejšie chyby 
a ani v prípade, že boli oslovený o upresnenie, alebo dokladovanie splnenia určitej podmienky tak neurobili 
a ignorovali výzvu. Následne Mesto Nitra OŽP nemôže podpísať zmluvu o dielo so subjektom, ktorý nesplnil 
podmienky súťaže, aj keď ponúkol najnižšiu cenu.  
 
Po krátkej diskusii a vzájomného do vysvetľovania postojov a postupov zobrali členovia Komisie ŽP 
vysvetlenia  vedúceho Odboru životného prostredia p. Lančariča k predmetnej veci na vedomie.  
 
3.2. – inkluzívne ihrisko – téma stará, vrátená a riešená už na niekoľkých predošlých sedeniach. Postihnutý 
chlapec/muž na sídlisku Chrenová „dopravné ihrisko“, ktorý sa hojdá na hojdačke určenej v zmysle určenia 
stavby pre menšie deti až dorast. V rámci už predošlých sedení a zhodnotení všetkých možných 
aj nemožných postupov riešenia v rámci dohody aj s otcom postihnutého. P. Lančarič predostrel posledný 
variant dohody aký typ hojdačky, aké označenie – „tabuľky“  a v horizonte pár týždňov by sa celá situácia 
mohla doriešiť do úspešného konca.  
Následne prebehla diskusia k aplikácii a potrebe riešenia autistických detí  v rámci celého mesta. Možnosti 
postavenia jedného veľkého ihriska pre nich.  
 
P. Rathouský položil otázku: “či OŽP resp. Mesto Nitra eviduje podobné požiadavky od viacerých rodičov 
v rámci mesta?“. P. Králová následne reagovala na otázku a aj predostretú tému „deti s podobným 
ochorením sú roztrúsené v rámci mesta Nitra a bolo by vhodné riešiť priamo požiadavky od prípadu 
k prípadu, nakoľko aj autistické deti majú rôzne prvky ukľudnenia.“ Následná diskusia dospela k záveru, že 



hojdačky a iné prvky na detských ihriskách by mali byť zhotovené tak aby uniesli aj dospelú osobu. V rámci 
mesta a mestských ihrísk by sme do budúcnosti mohli montovať aj inkluzívne prvky, aby deti s postihnutím 
mohli tieto ihriská využívať.  
 
Komisia ŽP berie na vedomie.  
 
Pani Králová sa ospravedlnila z dôvodu neodkladných povinností a o 16:05 opustila zasadaciu miestnosť. 
 
 
4. Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúcich zasadnutí komisie 
 
Všetky uznesenia boli splnené nakoľko. 
 
Komisia ŽP berie na vedomie.  
 
 
5. Riešenie aktuálnych problémov v oblasti životného prostredia a verejného poriadku  

5.1. sprístupnenie cloudu pre nových členov Komisie ŽP – už aj p. Králik má prístup, ktorý mu bol 
sprístupnený 15 minút pred začatím komisie.  
 
5.2  Pán Blaško predostrel žiadosť na Mesto Nitra Odbor životného prostredia na určenie lokalít na výsadbu 
ovocných stromov. Odpoveď Odboru ŽP spracovala referentka Ing. Ľ. Šterdasová, ktorá určila päť lokalít 
vhodných na výsadbu ovocných druhov stromov. Odpoveď Odboru ŽP preposlali na zasadnutia Komisie ŽP 
z dôvodu prípadného pripomienkovania. Odpoveď bola členom komisie uložená na cloude komisie.  
Po diskusii členov komisie a vedúceho odboru ŽP vystalo pár otázok najmä z pohľadu dlhodobej 
udržateľnosti projektu najmä starostlivosti o dreviny do budúcnosti. Komisia nakoniec dospela k záveru 
citovanému v uznesení.  
 
Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 6/2024: 

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti prerokovala žiadosť pána Blaška 
spolu s odpoveďou odbornou OŽP a pozýva pána Blaška na zasadnutie komisie, kde podrobne popíše 
a zodpovie otázky komisie k udržateľnosti projektu. Z dôvodu vyťaženosti komisie bude prizvaný na májové 
zasadnutie. 

Hlasovanie:  za: 8  proti: 0  zdržal sa: 0 

 

5.3  - Komisia ŽP dostala na prerokovanie materiál z odkazu pre starosti a to znečisťovanie verejného 
priestranstva pred prevádzkami na ul. Mostná. Po uvedení problematiky spolu s priloženými fotografiami sa 
diskusia niesla v duchu možností nápravy z pohľadu Mesta, ale aj možností samotných prevádzok. Tieto 
priestory už boli niekoľko krát čistené Strediskom mestských služieb v rámci čistenia verejných priestorov, 
ale najmä po víkendových akciách je stav na začiatku týždňa rovnaký. Prevažná časť znečistenia sú ohorky 
z cigariet a rôzne predmety vyhodené počas „fajč pauzy“. Z dôvodu zákazu fajčenia v priestoroch podnikov, 
ktoré majú z týchto zákazníkov profit vznikol tento problém, kde sú náklady na čistenie prenesené na Mesto 
Nitra. Prevádzka môže minimálnou námahou pomôcť k zníženiu znečistenia napr. vynesením prenosného 
popolníka na začiatku prevádzkových hodín a na konci smeny ho zase odložiť. Z uvedeného dôvodu sa 
komisia dohodla, že pošle cez OŽP výzvu a upozornenie na dodržiavanie čistoty pred prevádzkou.  

 

6. Rôzne (prijatá pošta, informácie z rokovania MZ, podnety členov komisie, útvarov MsÚ, a i.) 

V bode rôzne členovia komisie rozoberali v kuloároch dlho predhodenú tému „verejné zasadnutia“ komisií. 
Pani predsedníčka uviedla tému, nakoľko ju konzultovala aj s odborom právnym a so skúsenosťami z VMČ, 
ktoré už mali aj negatívne skúsenosti v podobe videozáznamov. Všetky záznamy – video, audio – môžu byť 
zneužité a vzhľadom na fakt, že sa pri niektorých bodoch preberajú aj citlivé informácie, ktoré inak podliehajú 
mlčanlivosti. Z uvedeného vyplýva, že aj na verejnom zasadnutí by mali všetci prítomný mať minimálne 
podpísaný  právne zaväzujúci dokument o mlčanlivosti.  



Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 8/2024: 

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti prerokovala možnosť verejného 
zasadnutia komisie a súhlasí s ním za podmienky právnej úpravy rokovacieho poriadku a nastavenia jasných 
pravidiel kedy môže byť verejnosť na potrebný čas vylúčená zo zasadnutia.    

 Hlasovanie:  za: 8  proti: 0  zdržal sa: 0 

 

Zasadnutie komisie sa ukončilo o 17:25 hoď. Kedy predsedníčka poďakovala všetkým prítomným za slušnú, 
vecnú a  

 

Najbližšie zasadnutie komisie sa bude konať dňa 11.04.2024 v priestoroch Mestskej polície , 
v zmysle odsúhlaseného harmonogramu zasadnutí. 

 

V Nitre, 26.03.2024 

Ing.  Martina Dubaiová, v.r. 

Predsedníčka Komisie pre ŽP, verejný poriadok 
a komunálne činnosti 

Za správnosť: 

Mgr. Jozef Gallik, PhD., v.r. 

sekretár komisie  


